

目 錄

中華民國九十五年九月

台灣昆蟲 第二十六卷 第三期

綜合論述

- 217 家蠶生翅盤的變態與表現序列標幟資料庫 Hideki Kawasaki

研究報告

- 227 果蠅的種化：時鐘基因在種的特殊交尾及活動行為的時機角色
Norio Ishida, Izumi Nishinokubi and Masami Shimoda
- 235 大水黽的生活史及光週期反應 Tetsuo Harada and Yohji Gon
- 249 南瓜實蠅 (*Bactrocera tau*) (雙翅目：果實蠅科) 之產卵偏好 林明瑩
- 261 合歡山池沼群底棲大型無脊椎動物之分布 林斯正 謝森和 楊平世
- 273 觀霧地區大鹿林道锹形蟲種類調查 羅友徹 高瑞卿 王義仲 楊平世
- 283 檢疫害蟲萵苣蚜 (*Nasonovia ribisnigri* (Mosley)) (Hemiptera: Aphididae) 鑑定技術之建立 葉信廷 柯俊成 許洞慶
- 295 臺灣產紅楔盲蝽屬 (半翅目：盲蝽科) 林政行

科學短訊

- 303 台灣產胡蜂屬 (膜翅目：胡蜂科) 之一新紀錄種 宋一鑫 山根正氣 山根爽一 何鑑光

附錄

- 悼念洪淑彬教授—台灣昆蟲界的謙謙君子 李後晶

Contents

September 2006

Formosan Entomologist Volume 26 No.3

Review Article

- 217 Metamorphosis of the Wing Disc and an Expressed Sequence Tag (EST)
Database of *Bombyx mori* Hideki Kawasaki

Research Reports

- 227 Speciation of *Drosophila*: A Role for Clock Genes in the Timing of
Species-Specific Mating and Locomotor Behavior
Norio Ishida, Izumi Nishinokubi and Masami Shimoda
- 235 Life History and Photoperiodic Responses of a Giant Water Strider, *Aquarius
elongatus* Uhler (Heteroptera: Gerridae) Tetsuo Harada and Yohji Gon
- 249 *Bactrocera tau* (Diptera: Tephritidae) Ovipositional Preference on Host Plants
Ming-Ying Lin
- 261 Distribution of Benthic Macroinvertebrates in Mt. Hohuan Area Ponds,
Central Taiwan Sue-Cheng Lin, Ser-Her Shieh and Ping-Shih Yang
- 273 Inventory of Stag Beetles on the Da-lu Forest Road in the Kuanwu Area of
Northwestern Taiwan Yu-Che Lo, Yui-Ching Kao, Yi-Chung Wang and Ping-Shih Yang
- 283 Diagnostic Techniques for the Quarantine Pest, *Nasonovia ribisnigri* (Mosley)
(Hemiptera: Aphididae) Hsin-Ting Yeh, Chiun-Cheng Ko and Tung-Ching Hsu
- 295 Genus *Rubrocuneocoris* Schuh (Hemiptera: Miridae) of Taiwan
Cheng-Shing Lin

Scientific Notes

- 303 A New Record of a Hornet (Hymenoptera: Vespidae) from Taiwan
I-Hsin Sung, Seiki Yamane, Sôichi Yamane and Kai-Kuang Ho